
Onbepaald in Onderbanken… 
 
De berichten met goede bedoelingen over een “vriendelijk” bermbeheer 
beheersen de laatste tijd nogal de pers. Stond een maand geleden de 
dappere aankondiging in het Onderbanken Journaal dat het de gemeente 
menens is met het stevig aanpakken van een eenduidig bermbeheer, in de 
Limburger van 6 oktober stond maar liefst in een halve pagina, met grote 
kleurenfoto, vermeld hoe de gemeenten Voerendaal, Gulpen-Wittem, 
Margraten en Valkenburg ter bescherming van plant en dier een drastische 
ommezwaai hebben gemaakt inzake het bermbeheer. Ook de uitvoerende 
aannemers verplichtten zich reeds, d.m.v. bijscholing van hun personeel over 
flora en fauna, tot dezelfde zorgvuldige uitvoering van dat voorgenomen 
beheer. 
Wat een schril contrast met de werkelijkheid! In Onderbanken, maar ook 
andere gemeenten. Als je nu door de buitengebieden wandelt of fietst, dan 
zie je her en der kapot gespoten bermen, her en der bewust verrot gereden 
beplantingen en her en der onrechtmatig in gebruik genomen gemeentelijke 
eigendommen. Soms zie je zelfs dat niet meer. 
Dat laatste werpt al direct vragen op. Wat is nou gemeentelijk eigendom? 
Na de ruilverkaveling zijn in een sneltreinvaart de betonnen 
afbakeningspalen als sneeuw voor de zon verdwenen. Hier en daar zie je nog 
een overgebleven exemplaar staan en dan constateer je al gauw dat de 
gemeentelijke eigendomsgrenzen vaak inderdaad niet gerespecteerd worden. 
Reeds in de tijd dat ik zelf in de gemeenteraad zat heb ik toen aangedrongen 
om de gemeentelijke eigendom te laten vastleggen en blijvend te laten 
bewaken. Maar dat werd toen te duur gevonden, althans men wilde daar 
geen geld aan uitgeven. 
Echter, wil je als gemeente handhavend optreden, dan zul je toch op zijn 
minst moeten aangeven waar de gemeentelijke eigendomsgrenzen liggen. 
Als je het werkelijk ernstig meent met de bescherming van het buitengebied, 
dan is de eerste voorwaarde dat je weet over welke gebied het gaat en dan 
mag geld eigenlijk geen rol spelen. 
Als je dan het gemeentelijk gebied hebt afgebakend, dan is het een kleine 
moeite de bakens (betonpalen) te blijven controleren op hun positie en 
tevens met één oogopslag te constateren of er overtredingen plaats vinden. 
Het zal nu even een diepte-investering zijn, maar op den duur betaalt het 
zich in de kosten van de handhaving terug. 
Terug naar het krantenartikel van 6 oktober. In een ander artikel op die 
pagina (auteur Stefan Gelissen) stond dat slechts drie procent van de 
bermen voldoende biodiversiteit heeft. Door verwaarlozing of juist intensief 
beheer staat de soortenrijkdom in de bermen zwaar onder druk. En dat in 
het jaar van de biodiversiteit! Er is dus werk aan de winkel voor onze 
bestuurders en met goede voornemens alleen zal de beoogde biodiversiteit 
niet gehaald worden. En omdat meten nu eenmaal ook “weten” betekent 
wordt het tijd dat de “onbepaalde” eigendom van Onderbanken definitief in 
kaart wordt gebracht en…… behouden. 
 
Pierre Lindner 


